

<p>Referat af Menighedsrådsmøde Tirsdag, den 12. juni 2018</p> <p>Afholdes kl. 19.00 i Sortebrødreklosteret, Klosterstræde 7, 4300 Holbæk.</p>	<p><u>Referat af syvende møde i menighedsrådet i kirkeåret 2018.</u></p> <p>Ove Nygaard Madsen (fm), Allan Hvid Olsen (nfm), Flemming Christensen (kp), Søren Waage-Jensen (kv), Vibeke Beierholm (ks), Vita Fischer, Kristine Høffding, Birgitte Steen, Jan Nielsen, Jørgen Balling Engelsen, Ole Grove-Rasmussen, Per Buttenschøn, Vilmer Thorsen, Hanne Mejlhede (kbf), Nana Schiøtt Hansen (sp), Michael Rosendal (sp)</p> <p>Fraværende med afbud: Tina Skov Lerche (mrep), Anne Kathrine Clausen (sp)</p> <p>Fraværende: Bettina Nielsen,</p>
<p><u>Dagsorden</u> B: Beslutningspunkter, O: Orienteringspunkter</p>	
<p><u>Pkt. 75 (B)</u> Godkendelse af dagsorden.</p>	<p><u>Ad pkt. 75.</u> Intet at bemærke</p>
<p><u>Pkt. 76 (B)</u> Budget 2019 – fastlæggelse af budgetforslag, som sendes til udtalelse i de enkelte udvalg, herunder samarbejdsudvalg.</p>	<p><u>Ad pkt. 76.</u> Bilag 1.</p> <p>Vibeke Beierholm er bekymret for, om kirkegården kan holde budgettet.</p> <p>Menighedsrådet godkender, at der arbejdes videre med dette budget. Den endelige godkendelse af budgettet sker i oktober eller november.</p>

<p><u>Pkt. 77 (B)</u></p> <p>Evaluering af menighedsmøde 15. maj 2018. Skal formen fastholdes?</p>	<p><u>Ad pkt. 77</u></p> <p>Birgitte Steen anbefaler, at vi forhører os i sogne af samme størrelse for at høre, hvordan de gør, Der bruges mange ressourcer på et møde, hvor forholdsvis få ud over menighedsrådet deltager.</p> <p>Vita Fischer foreslår, at mødet kombineres med en foredragsholder.</p> <p>Hanne Mejlhede nævnte, at mødet i en årrække blev holdt i forbindelse med en gudstjeneste, og at dette kunne prøves af igen.</p> <p>Ole Grove-Rasmussen synes, at det nuværende form er god.</p> <p>Allan Hvid Olsen foreslog, at vi benytter indvielsen af sognehuset til at reklamere for menighedsmødet.</p> <p>Ove Madsen forespørger i nogle større sogne, hvordan de holder menighedsmøde og hvor mange, der kommer. Det besluttes på en senere møde, hvordan formen skal være næste år.</p>
<p><u>Pkt. 78 (B)</u></p> <p>Forslag til ændring i formulering af takstregulativ for Skt. Nikolai kirke.</p>	<p><u>Ad pkt. 78.</u></p> <p>Bilag 2 og Bilag 2a (det gældende takstregulativ i sin fulde udstrækning).</p> <p>Menighedsrådet godkendte forslaget med den tilføjelse, at der skrives Holbæk kommune i stedet for kommunen.</p> <p>Forslaget sendes til behandling i provstiudvalget.</p>
<p><u>Pkt. 79 (B)</u></p>	<p><u>Ad pkt. 79.</u></p> <p>Kirkegårdsudvalg 8/5 (Bilag 3). Kirkegårdsudvalget bedes komme med et</p>

<p><u>Referater fra stående udvalg, nedsat jf. Lov om menighedsråd §§ 17 og 20.</u></p> <p>Referaterne forudsættes læst på forhånd, og drøftelsen koncentrerer sig om spørgsmål til de udsendte referater.</p>	<p>oplæg til, hvordan problemerne nævnt under eventuelt i referatet kan afhjælpes, blandt andet gennem et møde med Kriminalpræventivt Råd.</p> <p>Bygningsudvalgsmøde 22/5 (Bilag 4). Der er bygningssyn den 3. september 2018.</p> <p>Kommunikationsudvalg 24/5 (Bilag 5 og bilag 6). Vibeke Beierholm anbefalede, at nye medarbejdere blev præsenteret i kirkebladet.</p> <p>Aktivitetsudvalg 28/5 (Bilag 7).</p>
<p><u>Pkt. 80 (B)</u></p> <p>Nedsættelse af udvalg til planlægning af indvielse af sognehus jf. aktivitetsudvalgets forslag. Forretningsudvalget forslår 3 menighedsrådsmedlemmer, hvoraf det ene er medlem af aktivitetsudvalget, og mindst 1 præst. Medarbejderne udpeger selv 2-3 repræsentanter til udvalget.</p>	<p><u>Ad pkt. 80.</u></p> <p>Hanne Mejlhede, Jan Nielsen, Vita Fischer og Ove Madsen er valgt til udvalget. Medarbejderne vælges i løbet af ugen. Udvalget bedes vende tilbage med forslag til budget for indvielsen senest til menighedsrådsmødet i september.</p>
<p><u>Pkt. 81 (O)</u></p> <p><u>Siden sidst</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Kirkeministeriet har godkendt Fælleskrematoriets deltagelse i forsøgsordning under 2. forsøgsramme • Bygningssyn er aftalt til 3. september 2018. • Peder Gundersen takker for gave ved hans 60 års fødselsdag 	<p><u>Ad pkt. 81.</u></p>
<p><u>Pkt. 82 (O)</u></p> <p><u>Øvrige referater til orientering</u></p>	<p><u>Ad pkt. 82.</u></p> <p>Fælleskrematoriet 10/4 (Bilag 8) Samarbejdsudvalg 9/5 (Bilag 9) De to temadage ligger på datoer, hvor der er konfirmandundervisning. Datoen i september søges flyttet til slutningen af august, og datoen i april 2019 søges flyttet til efter konfirmationerne.</p>

	<p>Dåbsudvalg (Bilag 10). Der er fastsat en dåbsdag til den 13. oktober 2018. Menighedsrådet udtrykte glæde over initiativet.</p>
<p><u>Pkt. 83 (O)</u></p> <p>Nyt fra kassereren</p> <p>Nyt fra kirkeværgen</p> <p>Nyt fra kontaktpersonen</p> <p>Nyt fra medarbejderrepræsentanten</p> <p>Nyt fra administrationschefen</p>	<p><u>Ad pkt. 83.</u></p> <p>Intet at bemærke.</p> <p>Søren Waage har møde med smeden omkring de nye porte til kirkegården ved Blegdammen.</p> <p>Der er ansat en barselsvikar på kirkegårdskontoret.</p> <p>Ikke til stede.</p> <p>Orientering fra regnskabssamarbejdet er udsendt. Der var medarbejderudflugt i lørdags med tur til København, hvor vi blandt andet besøgte TV2 og havde rundvisning med Gadens Stemmer.</p>
<p><u>Pkt. 84 (O)</u></p> <p>Kvartalsrapport for 1. kvartal 2018</p>	<p><u>Ad pkt. 84.</u></p> <p>Bilag 11. Kvartalsrapporten er taget til efterretning.</p>
<p><u>Pkt. 85 (O)</u></p> <p>Oversigt over aftaler m.v. i forbindelse med GDPR.</p>	<p><u>Ad pkt. 85.</u></p> <p>Punktet udsættes til næste møde.</p>
<p><u>Pkt. 86 (O)</u></p> <p>Referater fra seneste møder i byggeudvalg vedrørende sognehus.</p>	<p><u>Ad pkt. 86.</u></p> <p>Byggeudvalgsmøde 24/4 (Bilag 12) Statusmødet den 22. maj 2018 blev aflyst. Næste statusmøde er den 25. juni.</p>

<p><u>Pkt. 87 (O)</u></p> <p>Nyt fra præsterne</p>	<p><u>Ad pkt. 87.</u></p> <p>Hanne Mejlhede orienterede om, at hun har besøgt Specialskolen Bramsnæsvig. Endvidere fortalte Hanne, at hun nu er blevet master-studerende, og Birgitte Steen og Ole Grove-Rasmussen har fremadrettet ansvaret for eftermiddagshøjskolen.</p> <p>Nana Schiøtt Hansen orienterede om børnekirke, hvor der løbende kommer nye deltagere som følge af Als børneaktiviteter. Endvidere fortalte Nana, at der aftales fast træffetider på Samsøvejens plejecenter, og præsenteres for personalet på plejecenteret. I efteråret begyndes et temaforløb med krisehåndtering, hvor der er ledig plads, så vær opmærksom på om I kender nogen, hvor dette er relevant.</p> <p>Michael Rosendal fortalte, at konfirmationerne gik godt.</p>
<p><u>Pkt. 88 (O)</u></p> <p><u>Eventuelt.</u></p>	<p><u>Ad pkt. 88.</u></p> <p>Birgitte Steen fortalte, at hun på opfordring er ved at planlægge en kalkmaleritur, som bliver den 7. september 2018.</p> <p>Allan Hvid Olsen fortalte om landsforeningens årsmøde.</p> <p>Per Buttenschøn fortalte om artikel fra Kristeligt Dagblad om at tale om tro i menighedsrådet.</p>
<p><u>Pkt. 89 (Drøftelse)</u></p> <p>Samarbejde internt i menighedsrådet og dets udvalg. Hvordan går det?</p>	<p><u>Ad pkt. 89.</u></p> <p>Emnet blev drøftet. Det anbefales, at emnet tages op i alle udvalg, og behandles på menighedsrådsmødet i efteråret som lukket punkt.</p>

<p><u>Pkt. 90 (lukket punkt)</u></p> <p>Arbejdspladsvurdering og bilag</p>	<p><u>Ad pkt. 90.</u></p> <p>Særskilt referat</p>
<p>Kommende menighedsrådsmøder 2018:</p> <p>Med venlig hilsen Ove Madsen</p>	<p>Menighedsrådsmøder afholdes anden tirsdag i hver måned kl. 19.00 i klosterets store mødesal:</p> <p>14/8, 11/9, 9/10, 13/11</p>
<p>Kommende dagsordenspunkter:</p>	
<p>Underskrifter:</p> <p><i>[Handwritten signatures]</i></p> <p>Jan Arild Mølser</p> <p><i>[Signature]</i> Palle Engelsen</p> <p><i>[Signature]</i> Mikkel Sørensen</p> <p><i>[Signature]</i> Kristine Hoffmann</p> <p><i>[Signature]</i> Bjarne</p>	<p><i>[Handwritten signatures]</i></p> <p>Ylmer Thorsen</p> <p><i>[Signature]</i></p> <p><i>[Signature]</i></p> <p><i>[Signature]</i></p> <p><i>[Signature]</i></p> <p><i>[Signature]</i> Esben</p>